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Jeg vokste opp på gården 
Lille Reitgjerdet i krysset 
mellom Brøsetvegen og 
Sigurd Jorsalfars veg. Gården 
var eid av aksjeselskapet 
Strinden Teglverk, der min 

far arbeidet. Flere familier med fedre som 
jobbet på teglverket, bodde i sidebygningen, 
mens direktør Anton Furuseth bodde i 
våningshuset med sin familie. Furuseth var 
en tid ordfører i Strinda, og det stod respekt 
av denne inn«ytteren og sivilingeniøren fra 
Ullensaker. Det var en trygg og interessant 
barndom tidlig på 1950-tallet, med «ere 
jevngamle unger, som lekte seg kledd i 
datidens hjemmesydde og strikkede plagg. 
Klesplagg og sko gikk i arv etter eldre søsken, 
slik vi ser av bildet.

Jeg husker at vi hadde mye besøk av 
slektninger av moderen. Hun kom «yttende 
fra Sør-Gjeslingan i Vikna på slutten av 
1930-årene og begynte på Fredly ungdoms-
skole.  Som så mange andre, �kk hun arbeid 
som hushjelp i noen år før det ble inn«ytting 
på Buckhaugen, som gården også ble kalt. 
Min far fortalte senere at han smuglet hjem 
melk fra gården til gårdbruker Øfsteng på 
Moholt, dette forbi tyske vakter og patruljer 
ved tyskernes militæranlegg oppe på 
Ormhaugen på Aust«ata.  Han dyrket for 
øvrig også tobakk bakom låven – det var visst 
tillatt. Helt trygt var det nok ikke å dra ned 
forbi Kvilhaugen, der det var mange tyske 
vaktlag ved Blussuvoll. 

Joda, vi gikk til byen med bagasje når 
vi skulle reise med Hurtigruta til Rørvik 

Jan Habberstad forteller
Jan Åge Habberstad har vært 
Strinda historielags leder 
siden 2013, med unntak av et 
«sabbatsår» i 2018/19. Som 
lagets dynamiske leder og som 
redaktør for WikiStrinda 
er han blitt en viktig del av 
lagets historie, og som «ekte 
strinding» kan han se tilbake 
på en oppvekst i sentrum av 
vårt geogra�ske interesse-
område. Redaksjonen har bedt ham fortelle litt om barndommen 
på Strinda, og se tilbake også på årene som medlem og leder i 
Strinda historielag. I jubileumsåret var det i tillegg naturlig å 
spørre hvilke tanker Jan har om laget slik det framstår i dag, og 
hvordan han ser for seg at det bør utvikle seg i årene som kommer.
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for å dra på ferie. Bussen forbi oss hadde 
stoppested i Teglverkskrysset, og der «brojet» 
de tø�este gutta bussen ved å henge i støt- 
fangeren opp bakken. Datidens mann- 
domsprøve. Avstanden til Åsvang skole var 
ikke spesielt lang, med spark om vinteren og 
sykkel om sommeren gikk dette raskt unna.

Når noen senere i livet spurte meg hvor 
jeg var født, ble svaret: « Æ e født på Reit- 
gjerdet!- men utafor gjerdet». Det gjelder jo 
å få litt oppmerksomhet av og til. Apropos 
«født i Strinda», det hadde jo to mulige 
betydninger i den tiden. «Ekte strindinger» 
hevder hardnakket at fødselen måtte skje 
på Strinda sykehus på Persaunet, for oss 
andre var det vel på Stiftelsen på E.C. Dahl 
det skjedde.  Ved et «utrolig sammentre�» 
skulle jeg 50 år senere få kontor på det 
samme rommet som jeg var født, da deler av  

Fylkesmannen i Sør-Trøndelag sin stab og 
jeg «yttet inn i nyoppussede lokaler der. Tviler 
sterkt på at noe tilsvarende har skjedd med 
noen andre, ei heller andre steder i landet?

I 1956 «yttet vi inn i eget hus – bygd av 
murstein selvfølgelig – ned på det vi da kalte 
Brøset«ata. Faderen var en tusenkunstner, 
han kjørte også teglverkets bulldoser på  
fritida. Han �kk også låne en av lastebilene fra 
teglverket i helgene, så det var både badeturer, 
bærturer og ut«ukter. Livet i hytta bakpå 
lasteplanet på harde benker var det ingen som 
klaget på da. 

Her nede i Lillevegen (nå Anne Hogstads 
veg) fortsatte en ubekymret barndom. Her 
møtte jeg nye kamerater, som alle var barn av 
foreldre som jobbet på teglverket. Teglverket 
hadde ervervet tomtegrunn fra Brøset, og her 
bygde folk fra ulike deler av Trøndelag som 

Barna på Buckhaugen 1953. Fra venstre Jan Habberstad med broren Odd, Solveig Larsen foran 
søster Randi, deretter Laila Halvorsen foran søster Kari, og til høyre Kjell Arne Halvorsen foran Olav 
Øverdahl. Foto: Lars Habberstad.
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Frosta, Hemne, Leksvik og Klæbu, sine hus.
Den gangen ga yrket «husmor» høy status. 

Hjemmeværende fruer elsket sine oppgaver. 
Nye og spennende hjelpemidler dukket 
opp med moderne komfyrer, fryseanlegg,  
kjøleskap, mixmastere etc. Og det var ingen 
mangel på foreningsvirksomhet av ulike slag 
både for voksne og barn. 

Vi barn ble selvfølgelig hovedsakelig 
oppdratt i hjemmet før skolelivet tok til for 
alvor – noe som ser ut til å tilhøre «steinalder- 
nivået» ifølge nåtidens forskere. Ja, ja, 
kanskje ble vi for mye individualister og for 
dårlig opplært i da ukjente gruppeklemmer. 
Hjemmelekser hadde vi i alle fall. Og TV kom 
det ikke før sent på 1960-tallet, heldigvis. 

Bilsalg til private var jo regulert helt til 
rundt 1960, med mindre du �kk løyve til å 
kjøpe Volga, Skoda eller Mosckwitz. Min far 
�kk kjøpt en brukt Opel Rekord i 1964, og 
hans utdanning på Oslo Tekniske skole med 

sveising som ett av fagene kom da godt med. 
Rustproblemene på enkelte biler var da svært 
utbredte, dog kanskje ikke like omfattende 
som nåtidens nedsalting av vegene her 
i fylket nå bringer oss opp i. Vel, det ble  
heldigvis etter hvert serti�kat også for meg, og 
ungdomslivet �kk en ny mening da realskole 
og gymnas stod for døra. Men først skal vi 
ta en liten mimring rundt livet på Strinden 
teglverk i min ungdomstid.

På denne tiden var jeg på veg mot min 
høyere utdanning, der NTH var et ønsket 
vegvalg. Plutselig kom skoletysken som vi 
pugget og pugget under adjunkt Kiran  til 
nytte! Omfattende driftsmanualer på fagtysk 
om hvordan en oljeovn skulle driftes, ble 
møysommelig oversatt muntlig til min far – 
Verksmesteren. Og som takk �kk jeg lov til 
å bli med på vedlikeholdsarbeid – jeg trengte 
jo relevant praksis til NTH, sa han… Det ble 
ikke noe diskotek de helgene, nei. Manuell 

Klasse 1B ved Åsvang skole i 1956.  Bak fra venstre: Sigmund Mevatne, Torleif Jacobsen, Jan Arve 
Sunde, Jan Habberstad, Hallvard Strømme, Guttorm Fjærli, Kjell Hansen, Inge Dahl, fru Gudrun 
Berge. I midten: Åse Riaunet, Jan Arve Øverdahl, Bjørn Malmo, Kjell Arne  Halvorsen, Turid Strand, 
Grete Johansen, Berit Skogseth, Trond Gjervan, Per Knotten, Petter Øfsteng, 
Foran: Elin Hellan, Hildegunn Rismark, Tone Leth-Olsen, Kari Fuglås, Tove Tinglum, Solveig Lar-
sen, Grete Skagseth, Marit Pettersen, Marit Estenstad.
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feiing av dusinvis med sotete forbrenningsrør 
var skikkelig styrketrening. Om tungolje 
egentlig var mindre forurensende for naboer 
og miljø, var jeg i noen tvil om, men jeg hadde 
jo en slags taushetsplikt. 

Mine øvrige praksisuker på Strinden 
Teglverk hadde noen andre interessante 
aspekter. Jeg var nattevakt i noen uker  
sommeren 1967. Ikke spesielt arbeids- 
intensivt, men ensomt. Og ikke bare i åtte 
timer, nei, arbeidstiden var fra klokken 17 om 
ettermiddagen til klokken 07 neste morgen – 
14 timer i ett strekk! 

Joda det begynte etter hvert å etablere seg 
nye boligområder på Strinda. I Brundalen 
ble det levert store mengder fasadestein. 
Samtidig ble det planlagt nye bolig- 
områder på Søndre Berg. Trondheim 
kommune presset også på for å overta arealene 
nord for Strinda kirke til en utvidelse av  
kirkegården. Det begynte altså å komme 
penger inn i kassen til teglverket som følge av 
salg av eiendom.

Jeg har tidligere skrevet om A/S Strinden 
Teglverk gjennom ett hundre år i vår årbok 

2006. Det er nok svært få av beboerne i 
Strinda som husker særlig mye om den 
nest største arbeidsplassen i Strinda etter  
Ranheim fabrikker. Det er nå gått over 40 år 
siden nedleggelsen og ¦erningen av de «este 
av bygningene som stod der. 

Noen minnes nok «Jernbanen på Strinda», 
som gikk en 2,5 km lang løype før vaggene 
med leire var framme på teglverket. Dette 
leiruttaket førte til store endringer i 
landskapet, som nok er mest synlig på deler av  
Moholt kirkegård, der landskapet er betydelig 
senket i forhold til terrenget rundt. Leira 
ble omdannet til teglstein, drensrør og  
takstein, mens avfallsproduktene ble 
til steinmel, brukt på tennisbaner og til  
stubbloftsleir som isolasjon i etasjeskiller i 
bygg. Millioner av stein herfra �nnes stadig i 
en rekke bygninger i Trondheim og resten av 
Midt-Norge, men også i Nord-Norge.

Gjennom de 75 år som teglverket var i 
produksjon, var nesten 600 arbeidere ansatt 
her. I en rekke lokalsamfunn i kystbygdene 
rundt Trondheims¦orden ble arbeids-
kraft rekruttert. Svært mange som kom fra 
Ørland, Rissa, Leksvik, Frosta, Hemne og 

Låven på Lille Reitgjerdet (Buckhaugen) i 1974. Låven er senere revet og erstattet av et boligtun. 
Foto: Jan Habberstad.
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andre kystbygder, var sesongarbeidere og tok 
lokalbåten ukentlig til Trondheim.  Også fra 
Selbu, Horg og andre innlandsbygder var 
det mange arbeidere. Og det var mange av 
disse som �kk fast arbeid og som «yttet med 
familien sin til Strinda.

Men tidene endrer seg. Allerede i 1956 
gjenspeiles stor bekymring i selskapets års- 
beretning over prisutvikling og framtids-
utsikter. Det lå en reell frykt for nedlegging 
allerede da. Men så skjedde det noe som 
pessimistene ikke hadde forutsett, og som 
ga noen ekstra leveår. Og hva var det så som 
trolig skjedde?

I første omgang kommer nye drifts- 
metoder. Noe så enkelt som lasting av stein 
på paller, og håndtering av disse med truck, 
var svært tids- og arbeidsbesparende. Før ble 
jo steinen lastet for hånd opp på lastebiler og 
deretter av for hånd. Kullbrenning var både 
kostbart og forurensende, og denne ble etter 
hvert erstattet med oljefyring.

Stadig «ere teglverk ble lagt ned. 
Trondheim Aktieteglverk på Bakklandet ga 
seg i 1970 og Stadsbygd teglverk i 1971, så  
Strinden Teglverk var det eneste i Sør- 
Trøndelag som var i drift i 1971. At det var 

færre konkurrenter, ga trolig en utsettelse 
av nedleggingen som spøkte i kulissene. 
Samtidig ble det laget en reguleringsplan for 
bevaring av Buckhaugen både som parkareal 
og boområde. Hovedbygningen og hagen 
ble vernet. Låven ble revet, men nye boliger i 
kjede �kk samme form og farge. Og så ble det 
noen rekkehus nede ved Brøsetvegen. 

Her er det at teglverkets historie fører 
over til Strinda historielag. Styret i teglverket 
vedtok i 1998  å gi en gave som gjorde det 
mulig at historielaget kunne styrke sin 
kapital i lagets oppstartsperiode. Da var det  
allerede etablert historielag for Byåsen, 
Byneset, Heimdal og Nardo, så da Strinda 
historielag med utgangspunkt i Strinda frivil-
lighetssentral kom til, var «hele beltet rundt 
byen dekket», som Adresseavisen uttrykte det 
(8.5. 1996).

Etter min debut som historieforteller og 
årbokforfatter i 2006 foreslo valgkomiteens 
ubestridte førstekvinne, Gunn Bakken, mitt 
kandidatur som varamedlem i historielagets 
styre. På neste årsmøte ble jeg forfremmet 
til nestleder, og var dette helt fram til 2013. 
Da �kk jeg ledervervet, og med unntak av et 

Strinden teglverk og nærmeste omgivelser i 1951. I forgrunnen er «Reitgjerdet Asyl for særlig vanske-
lige og farlige sinnsyke» (før 1923 «Reitgjerdet pleiesti�else for spedalske»). Til høyre midt på bildet 
ligger Lille Reitgjerdet (Buckhaugen). Til høyre for Lille Reitgjerdet ser vi  Brøset�ata. Oppe i venstre 
hjørne skimter vi Strinda kirke. Foto: Widerøes Flyveselskap/NTNU UB.
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Strinden Teglverk på tur til 
Storlien 1964 med en av Volvo-
ene med hytte bak på platten. 
Steinhard å sitte, trekkfullt og 
stor stemning. Stor stas å kjøre 
på feil side av vegen fra grensa 
og innover i Sverige. Vi par-
kerte langs riksvegen og gikk 
på tur. På hjemturen innom 
Storlien sentrum for å kjøpe 
godteri og brus! Gutta kjøpte 
kinaputter, og mange postkas-
ser ble sprengt da vi kom hjem! 
Fra venstre i hvit jakke Asbjørn 
Dahlum, med ryggsekk Gud-
mund Hellan, Lars Habberstad med ryggen til, mellom Helland og Habberstad står  Oskar Nord-
�ærn, fru Aslaug Haugen, fru Marie Helland, fru Hjørdis Habberstad. Foto: Jan Habberstad.

«sabbatsår» har jeg vært primus motor siden. I 
2013 var jeg blitt AFP-pensjonist og trappet 
ned fra min noe hektiske jobb som leder av 
EU’s vanndirektiv med hele Trøndelag som 
virkefelt.

I våre dager har digitalisering av data tatt 
fullstendig av. Vi klikker her og der og 
forventer å få rask tilgang på alle opplys-
ninger vi ønsker. Slik var det ikke for 10-15 
år siden. Da var det fortsatt trykte bøker og 
diverse leksika som vi fant informasjon om 
fortid og nåtid i.  Vi lokalhistorikere skal jo 
formidle det som har skjedd og som skjer i 
vårt lokalområde til vårt publikum. En årbok 
som kommer på slutten av året, dekker ikke 
hele behovet, og vi kan jo heller ikke kalle inn 
til medlemsmøter hver uke.

Det var i påska 2008 at jeg satt på hytta i 
Budalen og hørte på radio. Det var en lokalhis-
toriker nede på Sørlandet et sted som fortalte 
at han hadde fått én million for å lage forslag 
til et digitalt leksikon. Dette virket interessant 
å prøve seg på. Vår webmaster for hjemmesida, 
Torbjørn Rønning, gjøv iherdig løs også 

På et styremøte 21.4. 2009 bestemte styret i 
Strinda historielag under ledelse av Sigurd Fjær 
seg for den logoen som siden er blitt brukt. Den 
er laget av Per Arne Mæhlen. Strinda kirke sym-
boliserer kultur og Tyholttårnet dagens bygg-
verk, mens de horisontale linjene symboliserer 
landbruksjorda og bølgene Strind�orden.

på denne oppgaven, og WikiStrinda kom 
med sitt første innslag 27. september 2008. 
Dette var like etter lanseringen av nettstedet 
Lokalhistoriewiki.no, som ellers er ment som 
formidlingskanal for landets mange hundre 
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historielag. Jeg er ikke et øyeblikk i tvil om at 
WikiStrinda og hjemmesida vår har vært en 
nøkkelfaktor i historielagets store medlems-
vekst og omdømme de siste 15 år.

De aller �este historielag utgir årlig 
sin eget årbok. Slik også med Strinda  
historielag. Vi har kommet ut kontinu-
erlig fra 2001 med vår Strinda den gang da. 
Mange  forfattere har bidratt her, og noen 
«ere ganger. Totalt dreier det seg om cirka 
220  artikler over rundt 2800 sider til sammen 
til og med 2020. En egen redaksjonskomite 
har i alle år organisert arbeidet med årboka 
vår, helt fra starten i 2001 under ledelse av 
Knut Lambrigt Vik, som er intervjuet i denne 
årboka. Bøkene er rikt illustrert med kart og 
bilder og holder en høy kvalitet på alle vis. Vi 
har en ordning der alle betalende medlemmer 
får ett eksemplar som del av kontingenten, 
de senere år er årboka også gratis sendt ut 
i posten. I 2020 inngikk vi en avtale med  
Nasjonalbiblioteket om at de kan legge 
ut våre årbøker til allmenn tilgang for alle 
IP-adresser i hele verden. Alle årganger 

unntatt de tre siste. På denne måten sprer vi 
vårt budskap til nytte for historisk interes- 
serte personer og slektsgranskere langt utenfor 
landets grenser. Strinda historielag er for 
øvrig medlem av regionlaget Sør-Trøndelag 
historielag, og Landslaget for Lokalhistorie. 
Jeg har hatt gleden av å representere Strinda i 
disse to organisasjonene de siste seks år.

Vi har i de �este år arrangert tre-�re  
møter per semester. Fra starten i 1996  
skjedde møteaktiviteten i Gammelskolens 
lokaler på Åsvang skole. I 2002 «yttet vi 
møtene til Moholt menighetshus, der vi også 
feiret vårt 10-årsjubileum. Da medlemstallet 
økte raskt, «yttet vi så i 2009 til Frikirkens 
lokaler i Brøsetvegen, deretter i 2014 fra 
Frikirken til Strinda videregående skole. 
Ellers besøker vi bedrifter, og vi arrangerer 
vandringer. Alle er velkomne på våre møter, 
og vi rekrutterer stadig «ere medlemmer. 
Blant de svært mange innholdsrike og 
minneverdige turene våre kan jeg nok nevne 
mange. Kanskje turen til Radiomuseet i 
Selbu i 2008 med den tidligere «smugler- 

Forsamlingen på boksleppet i november 2018. Foto: Ingvald Sivertsen.
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båten» M/S Jørva viser hvor hektisk turene 
kan bli. Da vi på returen skulle samle  
troppene for avreise til Teigen i Klæbu, 
begikk jeg som telleansvarlig en stor og 
forhastet glipp. Da vi på båten var vel ute 
på Selbusjøen, så kom der plutselig en dame 
springende ned på kaia og vinket fortvilet! 
Det viste seg at hun hadde vært siste  
besøkende på toalettet, og beskjeden med 
min malmrøst med «avgang om fem  
minutter» hadde ikke blitt oppfattet.

En gratis og god ka�etår og et stykke kake 
har alltid vært en bonus for de oppmøtte 
på medlemsmøtene. Vi tror at det sosiale 
samværet på møtene våre verdsettes svært 
høyt av våre medlemmer. Medlemmene får 
innkalling til møtene per epost eller SMS i 
tillegg til omtale på vårt nettsted. Det er nok 
et økende behov for fysiske samlinger for 
seniorene i vårt samfunn.

Svært mange har holdt foredrag for 
oss i disse 25 årene. Det er umulig i denne  
artikkelen å gi en oppsummering av alle tema 
og befaringer historielagets medlemmer har 
vært med på.  I WikiStrinda vil du imidlertid 
�nne omtaler av dette enorme bidraget til 
Strindas historie.

Historielagets møtevirksomhet ble sterkt 
berørt av Covid 19 fra vinteren 2020. Da vi 
�kk høre meldingene om denne mystiske 
sykdommen som kom til Europa fra Kina, 
skjønte vårt styre at  ansamlinger i rom med 
utilstrekkelig ventilasjon og tett seteavstand 
kunne bli problematisk for våre medlemmer. 
Vi avlyste derfor vårt medlemsmøte 4. mars 
2020 og alle senere møter, inntil vandringen på 
Ladestien til Ladekaia fant sted tidlig i august 
2021. Årsmøtet 2020 �kk vi arrangert med 
utsendelse av sakspapirer til Uravstemming 
pr epost. Styret innførte elektroniske 
møter med Google Meet som plattform 
i denne perioden, og var ellers påpasselig 
med bruk av munnbind og sprit, slik som  
befolkningen ellers. Det var med stor 
lettelse og glede at vi omsider �kk arrangert 
markeringen for de 25 år på Ringve Musikk- 
museum 6. september 2021!

Om jeg skal nevne et arrangement som 
ikke stod på den ordinære arrangementslista 
vår, så markerte vi faktisk ett arrangement 
i Coronaåret 2020. Vi inviterte lærere og 
elever fra Åsvang skole til en vandring langs 
Stokkbekken, for å se på to av stedene som 
er markert med informasjonstavler oppsatt 
av Strindamarka Vel. Solveig Solem var 
guide. Selv hadde jeg en stri tørn denne  
formiddagen med å ska�e til veie godkjent 
mat og drikke til de 70 elevene som deltok 
på vandringen. Utenfor Charlottenlund 
videregående skole skjedde festen som  
avsluttet prosjektet «Strindas historie i 
skolesekken», eller i alle fall bruken av kr 
50.000 i tilskuddsmidler som vi delte med 
Strindamarka Vel. 

Vår medlemsmasse har vært stabil i denne 
perioden. Arbeidet med årboka har pågått 
som normalt. Styret har hatt «ere tidkre-
vende prosjekter å arbeide med, blant annet 
bidrag til turløyper kalt «Snaustrinda rundt» 

Fra akterdekket på MS Jøvra, Selbusjøen 2008. 
Foto: Jan Habberstad.
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og «Campusrunden» på Gløshaugen. Masse 
arbeid har det også vært med fotografering av 
gravstøtter på kirkegårdene, dette som ledd 
i utarbeidelse av bevaringsplaner i regi av 
Kirkelig fellesråd.

Strinda historielag står foran både ut- 
fordringer og nye muligheter. Vi har fått nytt 
nettsted i 2021. Sture �orgaard har snekret 
et opplegg tilpasset vårt nettbaserte adminis-
trative verktøy StyreWeb. 

Nytt lagerlokale må vi nok ska�e oss i løpet 
av de kommende to år, da Charlottenlund 
skal få ny kirke. Det betyr også at våre kjeller-
lokaler i dagens kirke forsvinner. Vi håper 
selvsagt på nye lokaler i ny kirke når den tid 
kommer. Sikker lagring av data og bilder er en 
annen utfordring for laget.

Vi har siden 2019 begynt å annonsere våre 
aktiviteter mer på Facebook. Dette har ført til 
at vårt budskap er blitt sett av stadig «ere. De 
siste årene er stadig «ere bilder blitt frigjort og 
digitalisert, og folk «est elsker å identi�sere 
seg selv ved å like bilder.  Kanskje skal vi ta i 
bruk andre digitale medier og lage bildesam-
linger på Instagram og blogger også for oss 
70+…..?? Tja…

Slektsgranskning opptar stadig «ere av 
våre medlemmer. Sture �orgaard laget 
i 2020 en egen slektsforskerbase kalt  
«Strindaslektene», som faktisk er en del av 
medlemstilbudet vårt. Medlemmene kan 
fritt og gratis legge sine slektsdata ut på 
vårt nettsted. Og apropos slektsgransking. 
Det er påbegynt forberedelser til det store 
200-årsjubileet for den norske emigrasjonen 
til Amerika i 2025. Nylig �kk vi Jostein 
Moldes bok Det bli itj nå tå før Trønderan kjem 
som beskriver utvandringen fra Trøndelag 
fra 1837 til 1930. Å �nne sine slektninger 
i Amerika har vært en slags folkesport for 
mange. Å hjelpe våre «cousins» på andre 

siden av Atlanterhavet kan komme til å bli 
en stor og interessant oppgave for norske 
historielag. En ajourføring av våre bygde- 
bøker kan kanskje bli ett resultat.

Historielagene er noe forpliktet til å følge 
opp moderforeningen Landslaget for lokal- 
historie sine satsningsområder. Det pågår i år 
et prøveprosjekt med å få en nasjonal oversikt 
over tyske krigsminner fra hele landet. 
Selv om vi har jobbet svært godt med dette 
temaet, er det fortsatt noe som gjenstår her i 
Trondheimsområdet.

Det vi og andre historielag trenger, er «ere 
yngre folk som bidrar aktivt i foreningen. 
Vi er nok dessverre i «forgubbingsmodus», i 
alle fall i forhold til aktive verv i foreningen. 
Kanskje er du som leser dette interessert, eller 
kjenner noen som kan være det?

Jan Åge Habberstad (f. 1949) ble utdannet 
siv.ing. ved NTH i 1973. Han har praksis 
fra rådgivende ingeniør�rma, Fylkesmannen 
i Sør-Trøndelag og Sør-Trøndelag fylkes-
kommune. Pensjonist fra 2013. 

 Jan Habberstad som friskus under en befaring 
på Rørosmartnan i 2016, der styret deltok.


	Første side.pdf
	Jan_Habberstad_forteller_-_komp.pdf



